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Consell de Barri Vall Hebron 

  

Data:  05 de juliol de 2024 a les 18:43 hores.  

Lloc:  Centre Cívic Can Travi - Carrer 
 

  

Assistents:   
-Taula:   
Sergi Perea.   Conseller Tècnic d’Horta-Guinardó i 

Conseller de Barri 
Lluis Rabell Regidor del Districte Horta Guinardó 
Elena Amat  Gerent del Districte Horta Guinardó 

 

-Grups polítics representats:   
Sergi Perea Marco  (GMD PSC) 
Irma Gràcia Valero  (GMD BComú) 
Carme Cánovas Manzano (GMD JuntsXCat) 
Núria Pi García  (GMD ERC) 
Manuel Conde García (GMD PP) 

 
-Entitats representades:   
FOC 
AVV Vall d’Hebron 
 
-Veïnes i veïns assistents:   

20 veïnes i veïns 

Ordre del dia:  
1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la vicepresidència del Consell de barri.  

2. Informació d’obres i projectes del Barri  

3. Interiors d’illa Juan de Mena 

4. Torn obert de precs i preguntes.  
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Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull d’acords.  
  
El Conseller Tècnic, Sergi Perea, inicia la sessió i comenta que a partir d’ara serà ell 
també el Conseller de Barri. Presenta a la taula i dona pas als punts de l’ordre del dia.  
  

1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la Vicepresidència del Consell de 
Barri.  
  

El Conseller de Barri explica de què es tracta la Comissió de Seguiment i les feines 
que fan. És la encarregada de decidir l’ordre del dia dels Consells de Barri. Esta 
formada pel Grups Municipals del Districte que hi tenen representació també en 
pot formar part qualsevol entitat del barri que en vulgui formar part i qualsevol veí o 
veïna a títol personal.  Es fan les renovacions cada quatre anys, i aquest toca 
renovar-la. Han rebut 3 candidatures.   

- Joaquim Cama 
- Maria Eugenia Ibáñez 
- Rafael Mas 

Es procedeix a fer la votació. Queda aprovada la Comissió de Seguiment.  

Es procedeix a fer la renovació de la Vicepresidència del Consell de Barri on fan de 
nexe entre la comissió i el veïnat, fer un seguiment efectiu dels temes del barri i 
que es compleixin els acords. En el termini establert només s’ha rebut una 
candidatura, Joaquim Cama. Es dona la paraula al candidat. Es procedeix a fer la 
votació. Queda aprovada la vicepresidència del Consell de Barri.  

2. Informació d’obres i projectes al barri   
  
El Regidor del Districte, Lluís Rabell, explica les actualitzacions dels principals 
projectes i actuacions del barri: 
  

- Reurbanització de l’anella central de la Plaça Joan Cornudella. 
• L’objecte de l’actuació és millorar l'estat de l'anell central 
de la plaça Joan Cornudella. Per a això, es busca millorar la 
connexió entre els diferents punts d'accés, especialment en els 
dies de pluja; atorgar de nous usos a la plaça amb la finalitat que 
sigui un espai públic de major aprofitament dels veïns, augmentar 
la superfície d’espai verd i millorar el sistema de drenatge de 
l'àrea. Obra Licitada, en procés d’adjudicació. L’inici d’obres està 
previst pel setembre de 2024 amb una durada prevista de 4 
mesos amb un pressupost de 380.000€ que assumeix 
directament el Districte. 

- Renovació d’àrees de joc infantils: Jardins de Rosa Luxemburg 
• Obra executada entre novembre de 2023 i desembre de 
2023. La proposta ha consistit en reformar integralment l’àrea de 
joc respectant el perímetre existent eliminant alguna zona de 
tanca per ampliar la zona de joc amb un pressupost de 46.000€. 
• Projecte de reparació de patologies constructives de 
l’edifici del Pavelló de la República 
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• El projecte es divideix en dos àmbits: l’edifici principal i 
l’exterior. El pressupost estimat es de 1,35 milions d’euros. Al 
setembre es licitarà l’actualització del projecte executiu de l’àmbit 
1 (edifici principal) i la contractació de la redacció del projecte 
executiu de l’àmbit 2 (exterior), si tot va bé, es podria fer l’inici 
d’obres al 1r semestre del 2026. 

- Reparació de Pont d’Herrera el Vell 
• Obra executada entre novembre del 2023 i desembre del 
2023 amb un pressupost de 143.839€. Els treballs han tingut com 
a finalitat el manteniment de l’estructura de formigó del pont 
realitzant una neteja i pintura en la totalitat de les superfícies de 
formigó de l’estructura. 

- Reasfaltat i reparació d’escocells a la zona olímpica de la Vall d’Hebron 
• Obra executada al desembre de 2023 amb un pressupost 
d’execució de 48.000€ per la reparació d’un conjunt d’escocells 
que a causa del creixement dels arbres han quedat petits o han 
estat arrencats. 

- Demanda per la implantació d’una Biblioteca Pública al barri 
• Es va decidir que a partir de 2024 es realitzarà un estudi 
de viabilitat per la implantació d’una biblioteca al barri. Hi ha dues 
opcions: crear un nou edifici o implantar la biblioteca dins d’un 
edifici ja existent. Es decidirà desprès de l’estudi de viabilitat, però 
es confirma la creació de la biblioteca. 

- Pla de Mobilitat del Districte 
• L’Àrea de Mobilitat, Infraestructures i Serveis Urbans ha 
iniciat la redacció del PMU 2025-2030 amb l’objectiu d’establir 
eixos, objectius i actuacions de mobilitat per als pròxims anys. 
Durant els pròxims mesos tindrà lloc el procés participatiu amb 
diverses sessions que enriqueixin aquesta redacció. Tot el procés 
es podrà seguir a través de la plataforma Decidim Barcelona. Un 
cop estiguin assentades les basses del PMU, podrà començar la 
participació i desenvolupament del Pla de Mobilitat del Districte, 
això serà aproximadament en el quart trimestre d’aquest any. 

- Pacte per la Ronda de Dalt 
• S’ha arribat a un acord pel pacte de la Ronda de Dalt que 
implica el seu cobriment. Es va tenir una sessió informativa de la 
fase dos del cobriment. Aquesta cobertura s’executarà durant 
aquest mandat. Els treballs previs ja han començat. S’iniciarà un 
procés participatiu per determinar la urbanització de la nova àrea 
sorgida del cobriment.  

- Obres de cobertura i urbanització de la Fase 2 de la Ronda de Dalt (IES 
Vall d’Hebron – Av. Vallcarca) 

• Es cobrirà una longitud de 350 metres que s’afegiran als 
190 metres ja coberts i es tindrà una zona d’uns 20.000 m2. La 
primera fase consisteix en la construcció del mur central i de les 
sortides d’emergències. El cost total de tota l’obra és d’un 
pressupost estimat de 41 milions d’euros. 

- Nou edifici de l’Agencia de Salut Pública de Barcelona 
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• L’ASPB dirigeix i gestiona els centres i serveis de salut 
pública de la ciutat per encàrrec de l’Ajuntament de Barcelona i la 
Generalitat de Catalunya. El complex reunirà les dependències 
que ara estan disperses en diversos edificis. L’avantprojecte està 
redactat i actualment s’està realitzant el projecte bàsic. La 
inversió estimada és de 40,2 M d’euros 

- Nou edifici d’atenció ambulatòria Vall d’Hebron 
• Edifici de 10 plantes i 46.000 m2 amb model de 
construcció sostenible que permetrà alliberar 250 consultes 
externes, 100 gabinets d’exploració i 100 places d’hospital de dia. 
També donarà cabuda a la zona de farmàcia, rehabilitació i 
diagnòstic. Això permetrà la descongestió del complex hospitalari 
i dedicar els espais alliberats als ingressos i l’activitat quirúrgica. 
Suposarà un increment anual de mig milió de visites l’any. El 
projecte executiu ja està redactat i actualment s’està a l’espera de 
la llicència d’obres, s’estima una durada d’obres de dos anys amb 
una inversió estimada de 87,5 M d’euros. 

- Ampliació dels tallers i cotxeres de Sant Genís L3 
• Obra en execució (entre febrer de 2024 i febrer de 2025). 
Es farà una instal·lació de plaques fotovoltaiques. L’actuació 
permetrà adaptar la instal·lació a l’increment d’oferta que ha 
registrat aquesta línia. Inversió de 17 M€ 

- Urbanització dels entorns del mercat de la Vall d’Hebron – Taxonera 
• Obra finalitzada de manera satisfactòria amb una 
despesa de 2,5 milions d’euros. Les obres han consistit en la 
urbanització i reordenació els entorns del mercat. S’amplia l’accés 
de la plaça del mercat aprofitant l’espai entre la nova rampa 
d’accés al pàrquing i el mur existent al passeig de la Vall 
d’Hebron. 

- Parc de Bombers de la Vall d’Hebron: Nova torre de pràctiques i altres 
millores 

• Nova torre de pràctiques i altres millores, és una obra 
executada. Ha tingut un pressupost d’execució, projecte i vehicle  
de 2,7 milions d’euros. La construcció de la nova torre de 12 
plantes, 3 d’elles subterrànies i la rehabilitació i redistribució dels 
usos subterranis del Parc. Adquisició de la primera ambulància 
metropolitana 4x4 per fer actuacions a la muntanya. 

- Especialització de l’institut Vall d’Hebron 
• L’institut es transforma en el nou Institut de Formació 
professional Sanitària Vall d’Hebron. Neix amb la voluntat 
d’esdevenir un centre de referència en la formació integrada de 
professionals sanitaris. El centre acollirà uns 800 alumnes i 
comptarà amb prop de 60 docents. 

- Campanya “A casa Teva” de l’Agencia de Salut Pública de Barcelona 
• Campanya d’informació, sensibilització i conscienciació 
amb l’objectiu de reduir la presencia de focus de cria dels 
mosquits tigre a la propietat privada. 

- Actuacions amb Brigada l’any 2023 
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• S’han realitzat un total de 47 actuacions amb una 
despesa de 60.135€ 

- Altres demandes de l’anterior Consell de Barri 
• Al Carrer Arquitecte Moragues on s’han retirat les pilones 
que dificultaven l’accés als contenidors a les persones de 
mobilitat reduïda.  
• S’ha canviat el enllumenat del pas soterrat del Carrer 
Poesia. 
• La vorera del Carrer Pare Mariana i Joan de Mena ha 
estat reparat. 
• Arranjament de les pistes de petanca dels Jardins de 
Frida Kahlo. 

3. Interiors d’illa Juan de Mena 
- Arranjament i millora dels espais lliures als interiors de l’illa del Carrer 
Juan de Mena – Carrer Pare Mariana i Passeig Vall d’Hebron 

• Avantprojecte conjunt redactat amb un pressupost estimat 
de 5,75 milions d’euros per l’arranjament dels espais interiors dels 
blocs d’habitatges per millorar l’accessibilitat i la connectivitat amb 
l’entorn. S’arriba a l’acord de realitzar el 60 per cent de la inversió 
en aquest mandat. 

 
 

4. Torn obert de paraules.  
  

En primer lloc, el Conseller de Barri convida a intervenir les persones que han 
formulat preguntes per escrit. Es contesten les qüestions i, si no és possible 
disposar de la resposta de forma immediata, s’informa que es farà arribar la 
informació al/la ciutadà/da a través de la modalitat escollida al full d’intervenció.  
 
Intervenció  Resposta  
Francesc  

- Respecte al pla de mobilitat, 
va participar en la redacció del 
document i va descobrir que al 
barri hi ha 3 senyals de Zona 
40 que haurien de ser Zona 30 
on només s’ha canviat un. Al 
carrer Jorge Manrique s’ha 
millorat una mica la 
senyalització però no és 
suficient. Les mesures que 
creu que son més importants 
encara no s’han realitzat. 
Demana assistir a les reunions 
del pla de mobilitat i que es 
realitzin les mesures urgents 
necessàries.   

Conseller:  
- Pel que fa als temes dels 

radars hi ha un apartat 
específic al Pla de Mobilitat per 
on es poden localitzar. Prenen 
nota de les senyals de 40 per 
actualitzar la senyalització. Per 
la resta de qüestions es 
parlaran al setembre 

Josefina Soler 
- El Passeig de la Vall d’Hebron 

Conseller:  
- Es tornarà a mirar la 
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no sembla un Passeig. A l’any 
92 es va acabar a correcuita. 
Actualment hi ha molt soroll en 
aquella zona.  

- El túnel direcció a Montbau no 
te la suficient il·luminació tot i 
fer el canvi. 

il·luminació per millorar 
l’actuació 

Manuel Pérez 
- Respecte a la Ronda de Dalt, 

el senyor Rabell ha estat mal 
informat. Està tot pactat al 
2015. Volem saber quan 
estarà coberta la Ronda. 

- Barcelona a la butxaca. Limitar 
la participació ciutadana a les 
104 incidències no ens 
semblen coherent.  

- No hi ha suficient Guardia 
Urbana, especialment per les 
nits perquè es torna a 
compartir casernes de la 
Guardia Urbana entre més 
d’un districte. 

Xavier Rodríguez 
- No s’ha anunciat suficient 

l’organització del Consell de 
Barri.  

- Pacte per la Ronda ja existeix 
des de l’any 2015 ratificada 
amb una declaració 
institucional amb els partits 
que estaven en aquell 
moment. Hi ha estudis que 
esmenten que les Zones de 
Baixes Emissions han fet 
augmentar el transit per la 
Ronda on poden circular 
també els cotxes més 
contaminants.  

- Amb l’actual estat de la 
sequera es podria començar 
amb la plantació dels arbres 
que se’ns deuen. 

- Pas soterrat Juan de Mena: 
s’ha reduït la il·luminació  

- Queixa personal: he fet una 
queixa a la bústia fa 30 dies i 
la resposta que he rebut ha 
estat que estan treballant en la 

Conseller: 
- S’anuncien tots els Consells 

de Barri seguint el protocol 
establert 

- La comissaria nocturna de la 
Guardia Urbana, actualment 
estem en rècords de plantilla a 
la Guardia Urbana. Una de les 
noves mesures es implantar 
comissaries nocturnes 
úniques. S’han implantat 
primer als districtes prioritaris 
segons informes de la Guardia 
Urbana i es per això que, de 
manera transitòria, s’ha tornat 
a compartir comissaria 
nocturna amb 3 districtes. 

- El límit de 104 és un nombre 
qualsevol. Existeix la limitació 
per evitar el mal us del servei. 
Es poden continuar fent 
reclamacions al 010. Es poden 
revisar casos. 

- Hi ha incidències que no es 
poden resoldre en només 30 
dies i a la via pública es valora 
la prioritat 
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resposta, on no han donat cap 
solució. 

Nou torn de paraula 
 Maria Eugenia 

- Quan van començar les obres 
de la cobertura es va fer 
l’estudi de l’increment de tot 
tipus de contaminació que 
suposa el bloqueig dels carrils 
de la Ronda? 

- Agraeix la intenció d’instal·lar 
la Biblioteca al barri. 
Renovació del conveni amb el 
pavelló de la República.  

- Mercat de la Vall d’Hebron: la 
millora s’ha fet amb retràs i es 
la pitjor renovació possible.  

- Els planells informatius no els 
controla el Districte. La 
informació que realment 
interessa als veïns no arriba i 
estan localitzats a llocs on no 
passen els veïns. 

Conseller: 
- La concessió del Pavelló de la 

República amb la Universitat 
està prorrogada fins al 
novembre. La viabilitat encarà 
s’ha d’estudiar per saber on 
instal·lar la biblioteca. Es 
confirma que igualment hi 
haurà una Biblioteca al barri.  

- Demanarem l’informe de la 
renovació del Mercat.  

- Els panells els podem moure si 
es considera que la situació no 
és adequada.  

 

 Antonio Ortega 
- Juan de Mena: En el seu 

moment es va parlar amb els 
veïns fer tancaments. 

Conseller: 
- S’ha tingut en compte el 

tancament a Juan de Mena.  

Satur Gómez 
- Es va demanar màquines per 

fer exercici al parc de les 
petanques. L’Ajuntament va 
comentar que ho traslladaven 
a Serveis Tècnics.  

Conseller:   
- Està recollit a la nostra llista de 

peticions. No podem confirmar 
si estarà pel 2024 o 2025. 

Joaquim Cama 
- Vam demanar reunions amb 

els eurodiputats per preguntar 
si es pot finançar el tancament 
de la Ronda amb Fons 
Europeus. 

- Demanem que la Ronda entri 
a la Zona de Baixes 
Emissions.  

Conseller: 

  
 

Es dóna per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 20:21 hores.  
    

El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç:  
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